
1 

 

Rada Powiatu Obornickiego 

Radni 

Protokół nr 70/2023 

LXX Sesja w dniu 25 maja 2023  

Obrady rozpoczęto 25 maja 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 20:24 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków. 

Obecni: 

1. Wiesław Bartkowiak 

2. Anna Biedna 

3. Michał Bogacz 

4. Błażej Cisowski 

5. Waldemar Cyranek 

6. Piotr Desperak 

7. Mariusz Drewicz 

8. Andrzej Ilski 

9. Bogusław Janus 

10. Piotr Neter 

11. Zbigniew Nowak 

12. Anna Nowicka 

13. Andrzej Okpisz 

14. Agata Pasternak 

15. Przemysław Szrama 

16. Renata Tomaszewska 

17. Katarzyna Woźniak 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus stwierdził, że na ogólną liczbę 17 radnych, zgodnie z 

listą obecności w sesji bierze udział 16 radnych, co stanowi spełnienie wymogu art.13 ust.1 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym i Rada Powiatu Obornickiego 

jest władna do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. Poinformował 

również, że przebieg sesji jest nagrywany i będzie dostępny na stronie starostwa, a protokół z 

sesji sporządza Katarzyna Marciniak. 

 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus wyjaśnił, że porządek obrad radni otrzymali drogą 

elektroniczną na maila oraz został udostępniony do programu esesji. Następnie poinformował, 

że z jego strony wprowadzi jedną zmianę do porządku obrad, a mianowicie po pkt. 11 

zostanie wprowadzony pkt. 12 Podjęcie uchwały w sprawie zaproponowania kandydata Rady 

Powiatu Obornickiego do Powiatowej Rady Rynku Pracy. Dodał, że punkty porządku obrad 

od tego punktu ulegną zmianie.  
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Następnie zapytał radnych czy są jeszcze jakieś propozycje zmian do porządku obrad. 

Radna Renata Tomaszewska zwróciła się z zapytaniem dotyczącym pkt. 8 Rozpatrzenie 

Raportu o stanie powiatu i nasuwającymi się w tym zakresie wątpliwościami dotyczącymi 

prawomocności dzisiejszych uchwał w przypadku podjęcia  tej uchwały. Dodała, że w 

Biuletynie informacji publicznych nie ukazała się publikacja raportu w ustawowym terminie 

tylko ta publikacja pojawiła się dopiero w dniu wczorajszym co za tym idzie mieszkańcy 

Powiatu Obornickiego nie mogli się w czas zapoznać z Raportem o stanie Powiatu 

Obornickiego. Wyjaśniła, że ma wątpliwości czy uchwała w sprawie absolutorium, która 

dzisiaj będziemy podejmować nie zostanie uchylona. 

Sekretarz Powiatu Piotr Sitek nawiązując do wypowiedzi Pani Radnej zaznaczył, że nie ma 

takich podstaw co do uchylenia podjętych uchwał. Dodał, że w ustawie o samorządzie 

powiatowym nie ma jasno sprecyzowanych przepisów dotyczących publikacji Raportu na 

stronach Biuletynu Informacji Publicznej. Następnie poprosił Pana mecenasa o zajęcie 

stanowiska w tej kwestii.  

Radca Prawny Szymon Muszyński wyjaśnił, że prawda jest , że nie ma konkretnego przepisu 

mówiącego o tym, że Raport o stanie Powiatu należy opublikować na strona Biuletynu 

Informacji Publicznej. Dodał również, że nie został zgłoszony żaden protest ze strony 

mieszkańców z tego powodu, że mieszkańcy nie mieli możliwości zapoznania się z raportem.  

W nawiązaniu do wypowiedzi mecenasa i trosce o prawomocność dzisiejszych uchwał 

dodała, że ma nadzieję, że nie wpłynie żadna skarga ze strony mieszkańców na zaistniałą 

sytuacją. Przypomniała, że na wspólnym posiedzeniu komisji gdzie  był omawiany Raport o 

stanie Powiatu przez Pana Sekretarza Powiatu, który wtedy stwierdził, że Raport o stanie 

Powiatu w przeciągu 7 dni ukaże się na Biuletynie Informacji Publicznej.  

Przewodniczący Rady Bogusław Janus zwrócił uwagę, że radni otrzymali dużo wcześniej 

Raport o stanie powiatu w swoich materiałach sesyjnych. Dodał, że każdy ma prawo zabrać 

głos w dyskusji na sesji Rady Powiatu Obornickiego i jeśli by zgłosił się mieszkaniec Powiatu 

Obornickiego do zabrania głosu w dyskusji to udzieliłbym mu głosu w dyskusji.  

Starosta Obornicki Zofia Kotecka również podzieliła zdanie Pana Przewodniczącego, że radni 

mogli się już wcześniej zapoznać z raportem i to w dużej mierze zależy od radnych, którzy 

mogli by przekazać te informacje mieszkańcom Powiatu Obornickiego. 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus po uzyskaniu informacji od informatyka o problemach 

technicznych przy transmitowaniu sesji ogłosił 10 minut przerwy.  

Przewodniczący Rady Bogusław Janus wznowił obrady po przerwie i udzielił głosu Pani 

Renacie Tomaszewskiej. 

Radna Renata Tomaszewska przedstawiła ponownie  obraz poruszanego problemu. Następnie 

zwróciła uwagę, że w ubiegłym roku ten raport pojawił się w Biuletynie Informacji 

Publicznej w związku z czym zaskarży tą sprawę do Wojewody. 

W dalszej kolejności zgłaszam wniosek o wykreślenie tego punktu z porządku obrad. 
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W dalszej kolejności głos zabrał Wicestarosta Waldemar Cyranek, który wyraził głębokie 

ubolewanie w sprawie reakcji niektórych samorządowców na rozpowszechnienie wśród 

lokalnej społeczności Raportu o stanie Powiatu. Wyjaśnił, że mieszkaniec Gminy Oborniki 

sam zwrócił się do niego z zapytaniem gdzie może uzyskać informacje na temat raportu o 

stanie powiatu.  Dodał, że nie chciał odsyłać zainteresowanego obywatela do stron 

internetowych czy innych źródeł i sam użyczył mu kopie raportu o stanie powiatu.  W 

nawiązaniu do wypowiedzi radcy prawnego oraz zaistniałej sytuacji nie widzę tutaj 

problemów, aby zainteresowany mieszkaniec powiatu dotarł do raportu. 

W dalszej kolejności Radny Zbigniew Nowak wyjaśnił, że raport to bardzo ważna rzecz, ale 

ja chciałbym zapytać o kwestie finansowe związane z remontami dróg, czy da się za te 

zaplanowane pieniądze je przeprowadzić.  

Wicestarosta Waldemar Cyranek odpowiedział, że zmiany w tym zakresie możemy dokonać 

dopiero wtedy kiedy przeprowadzimy negocjacje z firmą i one ostatecznie się zakończą.  

Następnie Radny Piotr Desperak zgłosił wniosek o zakończenie dyskusji.  

 

Radny Andrzej Ilski poprosił radcę prawnego Pana Szymona Muszyńskiego o wskazanie 

podstawy prawnej co do publikacji raportu o stanie powiatu, abym miał pełny obraz jak nad 

tym  wnioskiem Pani Renaty Tomaszewskiej zagłosować. 

Sekretarz Powiatu Piotr Sitek wyjaśnił, że przyjęcie wniosku o zdjęcie z programu dzisiejszej 

sesji raportu o stanie powiatu jest jednoznaczne z odowłaniem sesji rady. Dodał, że w ustawie 

o samorządzie powiatowym jest jednoznacznie napisane kiedy ma się odbyć debata nad 

raportem o stanie powiatu i jest do przed tematem związanym z absolutorium. Poinformował, 

że jeśli radni przyjmą ten wniosek to będzie trzeba odwołać sesję. 

Przewodniczący  Rady Bogusław Janus przeszedł do głosowania wniosku w sprawie 

zakończenia dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o zakończenie dyskusji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Anna Biedna, Michał Bogacz, Błażej Cisowski, Waldemar Cyranek, Piotr Desperak, Mariusz 

Drewicz, Andrzej Ilski, Bogusław Janus, Piotr Neter, Zbigniew Nowak, Przemysław Szrama, 

Katarzyna Woźniak 

PRZECIW (3) 

Anna Nowicka, Agata Pasternak, Renata Tomaszewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wiesław Bartkowiak 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Okpisz 
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W dalszej kolejności  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o usunięcie punktu 8 z porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Wiesław Bartkowiak, Anna Nowicka, Agata Pasternak, Renata Tomaszewska 

PRZECIW (9) 

Anna Biedna, Michał Bogacz, Błażej Cisowski, Waldemar Cyranek, Piotr Desperak, Mariusz 

Drewicz, Bogusław Janus, Piotr Neter, Katarzyna Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Ilski, Zbigniew Nowak, Przemysław Szrama 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Okpisz 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt porządku obrad.  

 

3. Przyjęcie protokołu z LXIX sesji Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus poinformował, że protokół został przesłany do 

radnych i udostępniony w programie esesja. Następnie zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi 

co do przedstawionego protokołu. 

Wobec braku wypowiedzi w tym temacie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania  

w sprawie przyjęcia protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXIX sesji Rady Powiatu.. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Wiesław Bartkowiak, Anna Biedna, Michał Bogacz, Błażej Cisowski, Waldemar Cyranek, 

Piotr Desperak, Mariusz Drewicz, Bogusław Janus, Piotr Neter, Zbigniew Nowak, Anna 

Nowicka, Agata Pasternak, Przemysław Szrama, Renata Tomaszewska, Katarzyna Woźniak 

PRZECIW (1) 

Andrzej Ilski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Okpisz 

 

Rada Powiatu Obornickiego przyjęła protokół nr LXIX. 
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W związku z brakiem dalszych wypowiedzi w tym temacie, Przewodniczący zamknął ten 

punkt porządku obrad. 

 

4. Informacja o pracy Zarządu i wykonaniu uchwał Rady Powiatu Obornickiego (druk 531 – 

osoba referująca: Starosta Obornicki p. Zofia Kotecka). 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus poinformował, że materiały radni otrzymali na maile 

oraz zostały udostępnione w programie esesja w druku nr 531 poprosił Starostę o ewentualne 

uzupełnienie tych informacji, a radnych o zadawanie pytań do przedłożonego sprawozdania. 

 

Starosta Obornicki Zofia Kotecka odpowiedziała, że nie ma nic do dodania do sprawozdania z 

prac Zarządu. 

 

Radny Błażej Cisowski w nawiązaniu do dyskusji na poprzedniej sesji w sprawie 

torpedowania wniosków o uzyskanie decyzji środowiskowych dotyczących inwestycji dróg 

Parkowo – Józefinowo oraz Rogoźno Studzieniec przez RDOŚ w Poznaniu zapytał czy coś 

się zmieniło w tej kwestii od tamtego czasu. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus zwrócił uwagę, że odniesiemy się do tego pytania w 

wolnych głosach i wnioskach z uwagi na fakt, że nie było tego w sprawozdaniu z prac 

Zarządu. 

 

5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus poinformował, że 28 kwietnia br. uczestniczył w 

zakończeniu roku szkolnego maturzystów Liceum Ogólnokształcącego w Rogoźnie. W 

dalszej kolejności 3 maja brał udział w uroczystościach obchodów 3 maja br. w Rogoźnie. 

Następnie poinformował, że 7 maja br. brał udział w spotkaniu z seniorami organizowanym 

przez Stowarzyszenie Parkowanka w Parkowie.  W dalszej kolejności brał udział w 

obchodach dni strażaka 18 maja br. oraz 21 maja w spotkaniu z Piosenką i Przyrodą na 

zaproszenie TO My z Doliny Wełny.  

 

Wobec braku głosów Przewodniczący Rady zamknął ten punkt porządku obrad.  

 

6. Informacje przewodniczących komisji o pracach Komisji Rady. 

 

Przewodniczący poszczególnych komisji zdali swoje sprawozdania komisji odbytych w 

miesiącu maju. 

 

 

7. Pytania przedstawicieli gmin oraz gości do Zarządu, Rady Powiatu, kierowników jednostek 

oraz zapytania radnych i kierowników jednostek do przedstawicieli gmin. Pytania do radnych 

Sejmiku i posłów oraz pytania radnych do kierowników jednostek. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Ilski 

- Wiesław Bartkowiak 
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Przewodniczący Rady Bogusław Janus poprosił o ewentualne zadawanie pytań. 

Radny Błażej Cisowski ponowił pytanie w sprawie uzyskania decyzji środowiskowych dla 

inwestycji prowadzonych przez Powiat Obornicki, które utrudnia w jego ocenie Regionalna 

Dyrekcja Ochrony Środowiska w Poznaniu tym razem skierował je do Dyrektora Zarządu 

Dróg.  

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że niespełna od tygodnia pełni funkcję 

dyrektora i nie zapoznał się jeszcze z wszystkim kwestiami dlatego trudno mu w tej chwili 

odpowiedzieć. 

Wicestarosta Waldemar Cyranek wyjaśnił, że Dyrektor Zarządu Dróg zapoznaje się na 

bieżąco z wszelką dokumentacją dotyczącą inwestycji, które trwają na terenie Powiatu 

Obornickiego, dodał, że inwestycje, które powiat obornicki ma zamiar przeprowadzić będzie 

w całości prowadził Pan Dyrektor. W dalszej kolejności  odpowiadając na pytanie Radnego 

Błażeja Cisowskiego poinformował, że zupełnie inny tok postępowania w przypadku wydania 

decyzji środowiskowych jest dla inwestycji prowadzonych na terenie powiatu obornickiego, a 

zupełnie inny dla inwestycji prowadzonych na terenie Gminy Rogoźno.  Następnie dodał, że 

wciąż pojawiają się nowe uwagi, na które projektant reaguje na bieżąco i odpowiada 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska.  

 

Radny Michał Bogacz zapytał w kwestii inwestycji na drodze Gorzewo – Ryczywół na etapie 

wylewania asfaltu jest przerwa w ciągu  przejazdu kolejowego w związku z czy poprosił o 

wyjaśnienie w tej sprawie. 

 

Wicestarosta Waldemar Cyranek odpowiedział, że na etapie realizacji projektu okazało się, że 

poprzedni Dyrektor Zarządu Dróg nie uzgodnił tego odcinka z właścicielem czyli PKP oraz 

TLK. Wyjaśnił, że bliższych informacji udzielę w późniejszym terminie kiedy to kierownik 

budowy udzieli pełnej informacji.  

 

Radny Michał Bogacz dopytał czy znaczy to, że chodniki na tym etapie inwestycji mogą być 

nie realizowane. 

Wicestarosta Waldemar Cyranek odpowiedział, że na dzień dzisiejszy trwają rozmowy z PKP 

i ma nadzieje, że w tej kwestii uda nam się porozumieć. 

 

Radny Andrzej Ilski zwrócił się do Dyrektora Zarządu Dróg z podziękowaniem za szybką 

reakcję w sprawie kamienia na drodze powiatowej w Bąblinie. Następnie zapytał jaki jest 

termin zakończeni realizacji ubytków powstałych w okresie zimowym na drogach 

powiatowych.  

 

Dyrektor Zarządu Dróg Pan Michał Klupczyński odpowiedział, że uzupełnianie ubytków oraz 

łatanie cząstkowe w ramach utrzymania bieżącego trwa cały czas prace są wykonywane na 

bieżąco, jednak by to wszystko przeprowadzić potrzeba więcej czasu. 

 

Radna Anna Nowicka zapytała Dyrektora Zarządu Dróg czy jest już ustalony harmonogram 

wycinki drzew kiedy będzie ona realizowana i na jakich drogach. Następnie zwróciła uwagę 

na wystające gałęzie drzew na ulicy Mickiewicz w Ryczywole oraz na drodze powiatowej w 

Nininie.  

Dyrektor Zarządu Dróg odpowiedział, że mamy okres wiosenno – letni i prace ruszyły. W 

tym tygodniu zostały wykoszone drogi w Ryczywole i powoli harmonogram prac się 

rozszerza na pozostałe drogi. 
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Radna Anna Nowicka dopytała czy są to roboty robione we własnym zakresie czy jest też 

prace wykonują firmy zewnętrzne i czy jest to robione w ramach przetargu. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg powiedział , że prace w większości są wykonywane we własnym 

zakresie, ale również wykorzystują firmy zewnętrzne. Wyjaśnił, że te prace są realizowane na 

zasadzie zapytania ofertowego. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus w związku z brakiem dalszych głosów zamknął ten 

punkt porządku obrad, a w związku z problemami technicznymi ogłosił 15 minut przerwy. 

 

 

8. Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Obornickiego: 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus wznowił obrady po przerwie.  

 

a) przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Obornickiego (druk 532 – osoba referująca: 

Sekretarz Powiatu Piotr Sitek). 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Piotr Sitek 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus poinformował, że materiały radni otrzymali na maile 

oraz zostały udostępnione  w programie esesja w druku nr 532 poprosił Sekretarza Powiatu 

Piotra Sitka o przedstawienie Raportu o stanie Powiatu. 

Sekretarz Powiatu Piotr Sitek przedstawił raport o stanie Powiatu Obornickiego w druku nr 

532. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus przeszedł do następnego podpunktu obrad sesji. 

 

b) debata nad raportem o stanie Powiatu Obornickiego. 

  

W dyskusji wzięli udział: 

- Wiesław Bartkowiak 

- Piotr Sitek 

- Błażej Cisowski 

- Wiesław Bartkowiak 

- Andrzej Ilski 

- Zofia Kotecka 

- Zbigniew Nowak 

- Błażej Cisowski 

- Andrzej Ilski 

- Wiesław Bartkowiak 

- Andrzej Ilski 

- Mariusz Drewicz 

- Wiesław Bartkowiak 

- Zofia Kotecka 

- Wiesław Bartkowiak 

- Błażej Cisowski 
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Radny Wiesław Bartkowiak zapytał ile trwało wydanie decyzji na pozwolenie budowy tego 

zamku w Stobnicy w porównaniu z takimi problemami przy wydaniu decyzji na remont drogi 

w Studzieńcu. 

 

Sekretarz Powiatu Piotr Sitek odpowiedział, że decyzja na budowę zamku w Stobnicy to był 

okres około 2 lat. Dodał, że jest to trochę inna decyzja niż przy remoncie drogi, która wiąże 

się z decyzjami RDOŚ w Poznaniu. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus zwrócił uwagę, aby zadawać pytania na temat raportu. 

 

Radny Michał Bogacz zwrócił uwagę na pewną dysproporcję w zestawieniu wydatków i 

dochodów w budżecie powiatu obornickiego, które minimalnie zrastają się w raporcie o stanie 

powiatu. Wyjaśnił, że w tym roku wolne środki zostały rozdysponowane ze względu na 

inwestycje jakie poczyniliśmy i stajemy po tak zwaną ścianą. Dodał, że jeśli nie będzie 

zmiany sposobu finansowania przez Państwo tych ważniejszych punktów budżetu powiatu to 

niestety powiat nie będzie miał na wkład własny przy staraniach się o dofinansowania do 

zaplanowanych inwestycji.  

Sekretarz Powiatu Piotr Sitek odpowiedział, że najbardziej boląca sytuacją są wydatki na 

pomoc społeczną, które niestety wzrosły o ponad 175%. Wyjaśnił, że koszt pobytu 

miesięcznego dziecka odebranego przez sąd w Ośrodku Wychowawczym to koszt rzędu 

17.000 zł. ponoszony przez Powiat Obornicki. 

 

Radny Błażej Cisowski nawiązał również do danych finansowych jaki przedstawił radny 

Michał Bogacz. Zwrócił uwagę, że problem finansowania dróg powiatowych leży u podstaw 

powstania tego powiatu. Wyjaśnił, że wtedy powiaty brały drogi bo było większe 

finansowanie na nie i w sumie mamy ich aż 305 kilometrów. Dodał, że nie jesteśmy w stanie 

wszystkich tych dróg wyremontować tak, aby spełniały oczekiwania mieszkańców.  

W dalszej kolejności zwrócił uwagę na transport publiczny w tym kolejowy, który wygląda 

zdecydowanie lepiej niż transport drogowy 

 

9. Udzielenie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu: 

 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Bogusław Janus 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu Obornickiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Anna Biedna, Michał Bogacz, Błażej Cisowski, Waldemar Cyranek, Piotr Desperak, Mariusz 

Drewicz, Andrzej Ilski, Bogusław Janus, Piotr Neter, Przemysław Szrama, Katarzyna 
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Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Wiesław Bartkowiak, Zbigniew Nowak, Anna Nowicka, Agata Pasternak, Renata 

Tomaszewska 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Okpisz 

 

 

a) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu (druk 533 – osoba 

referująca: Przewodniczący Rady Powiatu p. Bogusław Janus). 

 

 

 

 

10. Sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Obornickiego za 2022 r. i informacja o 

stanie mienia powiatu obornickiego: 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Joanna Konieczna 

- Błażej Cisowski 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Obornickiego za 2022 r. i 

informacja o stanie mienia powiatu obornickiego (druk 534 – osoba referująca: Skarbnik 

Powiatu p. Joanna Konieczna). 

 

b) przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Obornickiego za 2022 r. (druk 535 – 

osoba referująca: Skarbnik Powiatu p. Joanna Konieczna). 

c) przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Obornickiego za 2022 r. (druk 536 – 

osoba referująca: Skarbnik Powiatu p. Joanna Konieczna). 

 

d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 

(druk 537 – osoba referująca: Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Błażej Cisowski). 

 

e) przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej (druk 538 – osoba referująca: Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej p. Błażej Cisowski). 

 

f) dyskusja. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus poinformował, że  radni otrzymali materiały w formie 

elektronicznej przesłane na maila oraz udostępnione w programie esesja. Następnie poprosił 

Skarbnika Powiatu Panią Joannę Konieczną o przedstawienie sprawozdania.  

Skarbnik Joanna Konieczna przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok. Po 

stronie dochodów budżet został wykonany w kwocie 83.256.638,73 zł, co w stosunku do 

założonego planu wyniosło 96,92% %. Wykonanie wydatków  

w 2022 roku wyniosło 79.314.330,29 zł. co w stosunku do planu wynosi 93,46%.  Następnie 

Skarbnik omówiła i uzasadniła szczegółowo poszczególne pozycje budżetu po stronie 

dochodów oraz przedstawiła wykonanie wydatków budżetu w odniesieniu do rozdziałów 
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klasyfikacji budżetowej. Całość informacji przedstawiła za pomocą prezentacji graficznej w 

układzie: 

- dochody 2022 ogółem, 

- dotacje 2022 ogółem,  

- subwencje 2022 ogółem, 

- pozostałe dochody zewnętrzne 2022, 

- pozostałe dochody własne 2022, 

- porównanie dochodów 2021-2022, 

- wydatki 2022 ogółem, 

- wydatki 2022 w obszarach klasyfikacji budżetowej, 

- wydatki 2022 wg grup, 

- zestawienie tabelaryczne wykonania zadań majątkowych wg. rozdziałów klasyfikacji 

budżetowej,  

- wydatki majątkowe wg. źródeł finansowania, 

- porównanie wydatków majątkowych 2021 – 2022, 

- porównanie wydatków ogółem 2021-2022, 

- porównanie wydatków bieżących 2021-2022, 

- przychody i rozchody budżetu, 

- przychody i wydatki związane ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 

wynikających z odrębnych ustaw. 

 

Przedstawione sprawozdanie zawierało również sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego szpitala oraz sprawozdanie z działalności szpitala za 2022 rok oraz informację o 

stanie mienia powiatu obornickiego.  

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus zapytał radnych czy mają pytania do sprawozdania 

ewentualnie uwagi do przedstawionych informacji.  

 

Nie było zapytań oraz wypowiedzi. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus poprosił Skarbnik Powiatu Joannę Konieczną o 

przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Obornickiego za 2022 rok. 

Skarbnik Powiatu Joanna Konieczna przedstawiła sprawozdanie finansowe  

w oparciu o: 

- bilans wykonania budżetu za 2022 rok, 

- bilans łączny jednostek budżetowych za 2022 rok,  

- łączny rachunek zysków i strat jednostek budżetowych za 2022 rok, 

- łączne zestawienie zmian w funduszu jednostek budżetowych za 2021 rok, 

- informację dodatkową. 

Omawiając sprawozdanie finansowe Skarbnik Powiatu omówiła pozycje występujące w 

bilansie organu, pozycje w bilansie łącznym z zaznaczeniem różnic w stosunku do roku 2021 

w zakresie aktywów trwałych, pozycje w łącznym zestawieniu rachunku zysku i strat z 

zaznaczeniem wzrostu koszów związanych z zakwaterowaniem i wyżywieniem obywateli 

Ukrainy oraz przyczyny zwiększenia innych przychodów operacyjnych, pozycje w łącznym 

zestawieniu zmian w funduszu z wyjaśnieniem kwot w zakresie nieodpłatnego otrzymania 

środków trwałych, wartości sprzedanych i nieodpłatnie przekazanych środków trwałych, 

innych zwiększeń i zmniejszeń funduszu. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Bogusław Janus poprosił 

o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
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Skarbnik Joanna Konieczna odczytała uchwałę Składu Orzekającego RIO z dnia  

7 kwietnia 2022 r., w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia Powiatu Obornickiego za rok 2022. 

Skład Orzekający RIO uchwałą Nr SO-20/0954/51/2023 wyraził pozytywną opinię  

o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Obornickiego oraz informacji o 

stanie mienia przedłożone przez Zarząd Powiatu Obornickiego. Odczytała także uzasadnienie 

stanowiące podstawę do wydania niniejszej opinii.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Bogusław Janus poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Błażeja Cisowskiego o przedstawienie wniosku komisji w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Obornickiego za 2022 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Błażej Cisowski przedstawił wniosek komisji  

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Obornickiego. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Bogusław Janus poprosił Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej o odczytanie opinii Składu Orzekającego RIO  

w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Obornickiego o udzielanie 

absolutorium Zarządowi Powiatu Obornickiego z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.  

Skład Orzekający RIO uchwałą Nr SO -20/0955/47/2023 z dnia 15 maja 2023 roku uznał, że 

wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Obornickiego z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok został uzasadniony.  

Po wysłuchaniu sprawozdań i opinii Przewodniczący Rady Bogusław Janus otworzył 

dyskusję.  

 

W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący zamknął ten punkt porządku obrad. 

 

 

11. Zatwierdzenie sprawozdań oraz absolutorium dla Zarządu Powiatu: 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Joanna Konieczna 

 

a) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Obornickiego za 2022 rok (druk 539 – osoba 

referująca: Skarbnik Powiatu p. Joanna Konieczna). 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus poprosił Panią Skarbnik Powiatu o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Obornickiego za 2022 rok. 

Skarbnik Powiatu Joanna Konieczna przedstawiła projekt uchwały w druku nr 539. 

       Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy ktoś ma uwagi do 

treści przedstawionej uchwały.  

 

      W związku z brakiem pytań, Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

a) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
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sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Obornickiego za 2022 rok (druk 539 – osoba 

referująca: Skarbnik Powiatu p. Joanna Konieczna)..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Anna Biedna, Michał Bogacz, Błażej Cisowski, Waldemar Cyranek, Piotr Desperak, Mariusz 

Drewicz, Andrzej Ilski, Bogusław Janus, Piotr Neter, Zbigniew Nowak, Anna Nowicka, 

Agata Pasternak, Renata Tomaszewska, Katarzyna Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wiesław Bartkowiak 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Okpisz, Przemysław Szrama 

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LXX/ 362 / 23 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

Obornickiego na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus oddał głos Pani Skarbnik Powiatu Joannie Koniecznej. 

Skarbnik Powiatu podziękowała wszystkim dyrektorom, kierownikom, naczelnikom, 

pracownikom poszczególnych wydziałów Starostwa, a w szczególności pracownikom 

Wydziału Finansów Starostwa Powiatowego w Obornikach za wkład pracy jaki włożyli w 

sporządzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok oraz ogrom pracy przy 

sporządzaniu sprawozdań finansowych. 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus przeszedł do kolejnego podpunktu. 

 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Obornickiego 

(druk 540 – osoba referująca: Przewodniczący Rady Powiatu p. Bogusław Janus). 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Bogusław Janus 

- Zofia Kotecka 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus oddał głos Pani Skarbnik Powiatu Joannie Koniecznej. 

Skarbnik Powiatu podziękowała wszystkim dyrektorom, kierownikom, naczelnikom, 

pracownikom poszczególnych wydziałów Starostwa, a w szczególności pracownikom 

Wydziału Finansów Starostwa Powiatowego w Obornikach za wkład pracy jaki włożyli w 

sporządzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok oraz ogrom pracy przy 

sporządzaniu sprawozdań finansowych. 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus przeszedł do kolejnego podpunktu. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Obornickiego 

(druk 540 – osoba referująca: Przewodniczący Rady Powiatu p. Bogusław Janus). 

 

 Przewodniczący Rady Bogusław Janus przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Zarządowi Powiatu Obornickiego w druku nr 540. 
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       Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy ktoś ma uwagi do 

treści przedstawionej uchwały.  

 

      W związku z brakiem pytań, Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Anna Biedna, Michał Bogacz, Błażej Cisowski, Waldemar Cyranek, Piotr Desperak, Mariusz 

Drewicz, Andrzej Ilski, Bogusław Janus, Piotr Neter, Zbigniew Nowak, Katarzyna Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Wiesław Bartkowiak, Anna Nowicka, Agata Pasternak, Renata Tomaszewska 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Okpisz, Przemysław Szrama 

 

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 15 radnych, przy 11 głosach ,,za” i 4 

głosach ,, wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr LXX/363/23 Rady Powiatu 

Obornickiego z dnia 25 maja 2023 roku, w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu Obornickiego. 

(Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

Starosta Obornicki Zofia Kotecka podziękowała całej Radzie za tak dobry wynik i owocną 

współpracę mimo trudnego roku pandemicznego.  

Przewodniczący Rady Bogusław Janus pogratulował Zarządowi Powiatu otrzymania 

absolutorium. 

Przewodniczący zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.  

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaproponowania kandydata Rady Powiatu Obornickiego do 

Powiatowej Rady Rynku Pracy w Obornikach. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Bogusław Janus 

- Andrzej Ilski 

- Renata Tomaszewska 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus przeprosił Państwa radnych za przesłani e projektu 

uchwały tzw. autopoprawką do porządku obrad i przesłanie go w wersji elektronicznej w dniu 

wczorajszym. W dalszej kolejności Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Następnie poprosił radnych o ewentualne zgłaszanie kandydatur na kandydata z ramienia 

Rady do Powiatowej Rady Zatrudnienia. 

Radny Andrzej Ilsk poprosił o zgłoszenie kandydatka w osobie Radnego Błażeja 

Cisowskiego. 

Radny Błażej Cisowski wyraził zgodę na kandydowanie do Powiatowej Rady Zatrudnienia. 

Radna Renata Tomaszewska zgłosił kandydaturę Radnego Wiesława Bartkowiaka. 
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Radny Wiesław Bartkowiak wyraził zgodę na kandydowanie do Powiatowej Rady 

Zatrudnienia. 

 

Wobec braku dalszych kandydatur Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania w sprawie 

wyboru kandydata.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie kandydatury Błażeja Cisowskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Anna Biedna, Michał Bogacz, Błażej Cisowski, Waldemar Cyranek, Piotr Desperak, Mariusz 

Drewicz, Andrzej Ilski, Bogusław Janus, Piotr Neter, Katarzyna Woźniak 

PRZECIW (3) 

Anna Nowicka, Agata Pasternak, Renata Tomaszewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wiesław Bartkowiak 

BRAK GŁOSU (1) 

Zbigniew Nowak 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Okpisz, Przemysław Szrama 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie kandydatury Wiesława Bartkowiaka.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Zbigniew Nowak, Anna Nowicka, Agata Pasternak, Renata Tomaszewska 

PRZECIW (8) 

Anna Biedna, Błażej Cisowski, Waldemar Cyranek, Piotr Desperak, Mariusz Drewicz, 

Bogusław Janus, Piotr Neter, Katarzyna Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Wiesław Bartkowiak, Michał Bogacz, Andrzej Ilski 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Okpisz, Przemysław Szrama 

 

W związku z przegłosowaniem jako kandydata radnego Błażeja Cisowskiego Przewodniczący 

Rady przeszedł do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały z zaproponowanym 

kandydatem przez Radę Powiatu.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zaproponowania kandydata Rady Powiatu Obornickiego do 

Powiatowej Rady Rynku Pracy w Obornikach.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Anna Biedna, Michał Bogacz, Błażej Cisowski, Waldemar Cyranek, Piotr Desperak, Mariusz 

Drewicz, Andrzej Ilski, Bogusław Janus, Piotr Neter, Zbigniew Nowak, Katarzyna Woźniak 

PRZECIW (3) 

Anna Nowicka, Agata Pasternak, Renata Tomaszewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wiesław Bartkowiak 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Okpisz, Przemysław Szrama 

 

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LXX/364/23 w sprawie zaproponowania kandydata 

Rady Powiatu Obornickiego do Powiatowej Rady Rynku Pracy w Obornikach. 

 

W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący zamknął ten punkt porządku obrad. 

 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Anna Nowicka 

 

Radna Anna Nowicka w imieniu Klubu Nasza Gmina Nasz Powiat złożyła wniosek do 

Zarządu Powiatu w sprawie wykonania bezpiecznego przejścia poboczem drogi w 

miejscowości Wiardunki. 

W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący zamknął ten punkt porządku obrad. 

 

14. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Nie było wypowiedzi w tym punkcie. 

 

 

15. Wolne głosy i oświadczenia. 

 

 

 

16. Informacje i komunikaty przewodniczącego Rady. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus poinformował, że następna sesja odbędzie się w 

miesiącu czerwcu jest to ostatni czwartek miesiąca. 

 

 

17. Zamknięcie LXX Sesji Rady Powiatu Obornickiego. 

 

Przewodniczący Rady Bogusław Janus zakończył  posiedzenie LXX sesji Rady Powiatu 
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Obornickiego.  

 

Przewodniczący 

Rada Powiatu Obornickiego 

 

 

Przygotował(a): Katarzyna Marciniak 

Protokołował(a): Katarzyna Marciniak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

  

  


